
   

 

Utlåtande 2007:127 RI (Dnr 023-2752/2007) 
 
 
Bildande av helägt dotterbolag till AB Stokab (S:t Erik 
Kom AB) 
Hemställan från Stockholms Stadshus AB 
 
 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta följande 
1. Kommunfullmäktige godkänner att AB Stokab överför ansvaret för sta-

dens kommunikationsnät och samlade nätförvaltning i ett helägt dotter-
bolag, S:t Erik Kom AB, fr.o.m. den 1 januari 2008. 

2. Förslag till bolagsordning för S:t Erik Kom AB godkänns, bilaga 1:2. 
3. Styrelse och lekmannarevisorer i S:t Erik Kom AB utses för tiden till 

och med ordinarie bolagsstämma 2011 enligt följande: 
Ledamöter: Jörgen Kleist, ordförande, Per-Olov Gustafsson, vice ordfö-
rande, Hans Förnestig 
Suppleant: Mats Olofson 
Lekmannarevisor: Jarl Wennerholm 
Lekmannarevisorssuppleant: Håkan Apelkrona. 

4. Styrelsen för Stockholms Stadshus AB uppmanas ge styrelsen för AB 
Stokab i uppdrag att vidare bereda de frågor som är förknippade med 
överföringen av verksamheten inom kommunikationsnätet och nätför-
valtningen till S:t Erik Kom AB. 

 
 

 
Föredragande borgarrådet Kristina Axén Olin anför följande. 

 
Ärendet 
 
Styrelsen i Stockholms Stadshus AB beslutade den 18 juni 2007 att hemställa 
hos kommunstyrelsen att föreslå kommunfullmäktige att besluta att ansvaret 
för stadens kommunikationsnät och samlade nätförvaltning överförs till ett av 
AB Stokab helägt dotterbolag. 



 

En ny bolagsstruktur föreslås med AB Stokab som moderbolag med uppdrag 
att tillgodose stadens behov av ett öppet passivt nät. Ett nytt dotterbolag, S:t 
Erik Kom AB, bildas för att tillgodose Stockholms stads behov av ändamåls-
enliga kommunikationslösningar för stadens stadsdelsnämnder, fackförvalt-
ningar och bolag.  

Stokab överlåter förvaltningsuppdragen från kommunfullmäktige – ansvaret 
för stadens kommunikationsnät och samlad nätförvaltning (i den del detta av-
ser kommunikationslösningar) – till det nya dotterbolaget. Därutöver föreslås 
även att det radionät som Stokab hanterar också ska överlåtas till det nya dot-
terbolaget.  

Styrelsen för AB Stokab kommer under hösten att i särskilt ärende ta ställ-
ning till hur den ekonomiska uppdelningen ska göras.  

Verksamhet och affärsidé för det nya bolaget och det kommunala ändamålet 
anges i föreliggande förslag till bolagsordning. Kommunfullmäktiges stan-
dardbolagsordning för stadens helägda bolag utgör grunden för dotterbolagets 
bolagsordning. 

Styrelsen och lekmannarevisorerna föreslås utses av kommunfullmäktige i 
enlighet med vad som anges i förslaget till bolagsordning. Styrelsen föreslås 
bemannas med en tjänstemannastyrelse, vilket är normalfallet i dotterbolag till 
stadens helägda bolag.  

 
Beredning 

 
Styrelsen i Stockholms Stadshus AB beslutade den 18 juni 2007 att hemställa 
hos kommunstyrelsen att föreslå kommunfullmäktige att besluta att ansvaret 
för stadens kommunikationsnät och samlade nätförvaltning överförs till ett av 
AB Stokab helägt dotterbolag. 

Ärendet har därefter remitterats till stadsledningskontoret. 
Stadsledningskontoret tillstyrker att ansvaret för stadens kommunikationsnät 

och samlade nätförvaltning överförs till ett av AB Stokab helägt dotterbolag. 
 
Mina synpunkter 
 
Jag anser att den föreslagna bolagsstrukturen ger en större tydlighet i ekonomi- 
och ansvarsfördelning mellan verksamheterna. Uppdelningen är naturlig med 
AB Stokab som moderbolag med uppdrag att tillgodose stadens behov av ett 
öppet passivt nät och med ett nytt dotterbolag, S:t Erik Kom AB, som bildas 
för att tillgodose Stockholms stads interna behov av ändamålsenliga kommu-
nikationslösningar för stadens stadsdelsnämnder, fackförvaltningar och bolag. 
Den organisatoriska åtskillnaden stärker Stokabs fokusering på kärnverksam-
heten att utveckla och hyra ut ett operatörsneutralt passivt fibernät. 

Den 1 augusti 2005 trädde lagen (2005:590) om insyn i vissa finansiella för-
bindelser m.m. ikraft, den s.k. transparenslagen. Lagen ställer krav på viss 



 

redovisning i offentliga företag. Intentionen är att motverka konkurrenspro-
blem och klargöra om det förekommer korssubventionering. Den föreslagna 
bolagsstrukturen medför att de båda bolagens redovisningar separeras fullt ut, 
helt i enlighet med transparensdirektivets intentioner, varvid tydligheten mot 
marknaden stärks. 

Jag instämmer med stadsledningskontoret och koncernledningen i Stock-
holms Stadshus AB att överföringen bör ske så snart som möjligt och att års-
skiftet 2007/08 bedöms vara en lämplig tidpunkt för överföringen av verksam-
heten i bolagsform. 
 
Bilagor 
Bilaga 1 Utdrag ur protokoll fört vid sammanträde med styrelsen för 

Stockholms Stadshus AB måndagen den 18 juni 2007 
Bilaga 1:1 Utdrag ur protokoll och tjänsteutlåtanden från styrelsen för AB 

Stokab 
Bilaga 1:2  Förslag till bolagsordning för S:t Erik Kom AB 
 
Borgarrådsberedningen tillstyrker föredragande borgarrådets förslag. 
 
Kommunstyrelsen delar borgarrådsberedningens uppfattning och föreslår 
kommunfullmäktige besluta följande 

1. Kommunfullmäktige godkänner att AB Stokab överför ansvaret för 
stadens kommunikationsnät och samlade nätförvaltning i ett helägt 
dotterbolag, S:t Erik Kom AB, fr.o.m. den 1 januari 2008. 

2. Förslag till bolagsordning för S:t Erik Kom AB godkänns, bilaga 1:2. 
3. Styrelse och lekmannarevisorer i S:t Erik Kom AB utses för tiden till 

och med ordinarie bolagsstämma 2011 enligt följande: 
Ledamöter: Jörgen Kleist, ordförande, Per-Olov Gustafsson, vice ord-
förande, Hans Förnestig 
Suppleant: Mats Olofson 
Lekmannarevisor: Jarl Wennerholm 
Lekmannarevisorssuppleant: Håkan Apelkrona. 



 

4. Styrelsen för Stockholms Stadshus AB uppmanas ge styrelsen för AB 
Stokab i uppdrag att vidare bereda de frågor som är förknippade med 
överföringen av verksamheten inom kommunikationsnätet och nätför-
valtningen till S:t Erik Kom AB. 

 
Stockholm den 17 oktober 2007 

På kommunstyrelsens vägnar: 
K R I S T I N A  A X É N  O L I N  

 
Anette Otteborn 



 

ÄRENDET 
 
Styrelsen i Stockholms Stadshus AB beslutade den 18 juni 2007 att hemställa 
hos kommunstyrelsen att föreslå kommunfullmäktige att besluta att ansvaret 
för stadens kommunikationsnät och samlade nätförvaltning överförs till ett av 
AB Stokab helägt dotterbolag. 

En ny bolagsstruktur föreslås med AB Stokab som moderbolag med uppdrag 
att tillgodose stadens behov av ett öppet passivt nät. Ett nytt dotterbolag, S:t 
Erik Kom AB, bildas för att tillgodose Stockholms stads behov av ändamåls-
enliga kommunikationslösningar för stadens stadsdelsnämnder, fackförvalt-
ningar och bolag.  

Stokab överlåter förvaltningsuppdragen från kommunfullmäktige – ansvaret 
för stadens kommunikationsnät och samlad nätförvaltning (i den del detta av-
ser kommunikationslösningar) – till det nya dotterbolaget. Därutöver föreslås 
även att det radionät som Stokab hanterar också ska överlåtas till det nya dot-
terbolaget.  

Styrelsen för AB Stokab kommer under hösten att i särskilt ärende få ta 
ställning till hur den ekonomiska uppdelningen ska göras.  

Verksamhet och affärsidé för det nya bolaget och det kommunala ändamålet 
anges i föreliggande förslag till bolagsordning. Kommunfullmäktiges stan-
dardbolagsordning för stadens helägda bolag utgör grunden för dotterbolagets 
bolagsordning. 

Styrelsen och lekmannarevisorerna föreslås utses av kommunfullmäktige i 
enlighet med vad som anges i förslaget till bolagsordning. Styrelsen föreslås 
bemannas med en tjänstemannastyrelse, vilket är normalfallet i dotterbolag till 
stadens helägda bolag.  
 
BEREDNING 
 
Styrelsen i Stockholms Stadshus AB beslutade den 18 juni 2007 att hemställa 
hos kommunstyrelsen att föreslå kommunfullmäktige att besluta att ansvaret 
för stadens kommunikationsnät och samlade nätförvaltning överförs till ett av 
AB Stokab helägt dotterbolag. 

Ärendet har remitterats till stadsledningskontoret där det beretts av finansav-
delningen i samråd med juridiska avdelningen. 

 
Stadsledningskontoret 

 
Stadsledningskontorets tjänsteutlåtande daterat den 5 september 2007 har i 
huvudsak följande lydelse. 
 



 

Sammanfattning 
Stadsledningskontoret tillstyrker föreslagen bolagsstruktur med AB Stokab som mo-
derbolag med uppdrag att tillgodose stadens behov av ett öppet passivt nät och med ett 
nytt dotterbolag, S:t Erik Kom AB, som bildas för att tillgodose Stockholms stads 
behov av ändamålsenliga kommunikationslösningar för stadens stadsdelsnämnder, 
fackförvaltningar och bolag. Den organisatoriska åtskillnaden stärker Stokabs fokuse-
ring på kärnverksamheten att utveckla och hyra ut ett operatörsneutralt passivt fiber-
nät. 
 
Bakgrund 
Stokabs grundläggande uppdrag är att tillgodose marknaden med ett öppet och opera-
törsneutralt passivt nät baserat på optisk fiber. Nätet täcker idag större delen av inner-
stadskvarteren, bostadsområden, kontors- och affärscentra, samt de flesta grundskolor, 
högskolor och andra kommunala verksamheter. Stokab hyr ut fiberförbindelser, plats i 
knutpunkter och antennplatser på lika villkor till operatörer och företag i behov av 
datakommunikation. Kommunfullmäktige har även överlämnat ett förvaltningsansvar 
till bolaget att svara för Stockholms stads eget kommunikationsnät. Stokab ska utifrån 
sin kommunikationsroll aktivt stödja och ta del i utvecklingsarbetet inom IT för verk-
samheten inom förvaltningar och bolag. 

Stokab ansvarar även för stadens och koncernens samlade nätförvaltning (KF 2006-
01-23, dnr 035-261/2005). Bakgrunden till detta är att staden fullt ut ska kunna ta 
tillvara gjorda och planerade investeringar i stadens nät. Syftet är även att lösa kom-
munikationen för de olika verksamheterna med framtidsäkra och kostnadseffektiva 
lösningar. 
 
Ärendet 
En ny bolagsstruktur föreslås med AB Stokab som moderbolag med uppdrag att till-
godose stadens behov av ett öppet passivt nät. Ett nytt dotterbolag, S:t Erik Kom AB, 
bildas för att tillgodose Stockholms stads behov av ändamålsenliga kommunikations-
lösningar för stadens stadsdelsnämnder, fackförvaltningar och bolag.  

Den organisatoriska åtskillnaden stärker Stokabs fokusering på kärnverksamheten 
att utveckla och hyra ut ett operatörsneutralt passivt fibernät. Därutöver medför den 
föreslagna bolagsstrukturen att de båda bolagens redovisningar separeras fullt ut, helt i 
enlighet med transparensdirektivets intentioner, varvid tydligheten mot marknaden 
stärks. Kärnverksamheten i moderbolaget beräknas generera en omsättning om ca 350 
mnkr och det nya dotterbolagets omsättning beräknas till ca 70 mnkr. 

Stokab överlåter förvaltningsuppdragen från kommunfullmäktige – ansvaret för sta-
dens kommunikationsnät och samlad nätförvaltning (i den del detta avser kommunika-
tionslösningar) – till det nya dotterbolaget. Därutöver föreslås även att det radionät 
som Stokab hanterar också ska överlåtas till det nya dotterbolaget. Radionätet används 
till exempel till styrning av trafikvakters radiokommunikation och styrning av belys-
ning på allmänna platser inom länet.  

Styrelsen för AB Stokab kommer under hösten att i särskilt ärende få ta ställning till 
hur den ekonomiska uppdelningen ska göras.  

Verksamhet och affärsidé för det nya bolaget och det kommunala ändamålet anges i 
föreliggande förslag till bolagsordning. Kommunfullmäktiges standardbolagsordning 
för stadens helägda bolag utgör grunden för dotterbolagets bolagsordning. 



 

Styrelsen och lekmannarevisorerna föreslås utses av kommunfullmäktige i enlighet 
med vad som anges i förslaget till bolagsordning. Styrelsen föreslås bemannas med en 
tjänstemannastyrelse, vilket är normalfallet i dotterbolag till stadens helägda bolag.  
 
Ärendets beredning 
Styrelsen i Stockholms Stadshus AB har den 18 juni 2007 för egen del beslutat att 
ansvaret för stadens kommunikationsnät och samlade nätförvaltning överförs till ett av 
AB Stokab helägt dotterbolag.  

Ärendet har därefter remitterats till stadsledningskontoret där det beretts av finans-
avdelningen i samråd med juridiska avdelningen. 
 
Stadsledningskontorets synpunkter och förslag 
Stadsledningskontoret tillstyrker att ansvaret för stadens kommunikationsnät och sam-
lade nätförvaltning överförs till ett av AB Stokab helägt dotterbolag. 

Då bolagets verksamhet innefattar att svara för stadens eget kommunikationsnät är 
en stark och tydlig styrning av bolaget av grundläggande betydelse. Detta får ske ge-
nom ägardirektiv. 

Stadsledningskontoret anser, liksom AB Stokab och Stockholms Stadshus AB, att 
den nya bolagsstrukturen stärker Stokabs fokusering på kärnverksamheten samt att en 
separering ger en större tydlighet i ekonomi- och ansvarsfördelning mellan verksamhe-
terna. Stadsledningskontoret instämmer med koncernledningen i Stockholms Stadshus 
AB som föreslår att överföringen bör ske så snart som möjligt och att årsskiftet 
2007/08 bedöms vara en lämplig tidpunkt för överföringen av verksamheten i bolags-
form.  


